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      Muistio  
 
STM-OKM TAIKU4 -YHTEISTYÖRYHMÄN KOKOUS  
 
Aika:  pe 22.11.2024 klo 10.00–11.16.  
Paikka:   Microsoft Teams -etäkokous 
 
Kutsutut 
 
Puheenjohtajat 
ylijohtaja Riitta Kaivosoja, opetus- ja kulttuuriministeriö  
osastopäällikkö Annakaisa Iivari, sosiaali- ja terveysministeriö (kokouksen puheenjohtaja) 
 
Jäsenet 
kehittämisneuvos Heli Hätönen, sosiaali- ja terveysministeriö 
johtaja Minna Karvonen, opetus- ja kulttuuriministeriö 
johtaja Taru Koivisto, sosiaali- ja terveysministeriö  
kehittämispäällikkö Suvi Parikka, Terveyden ja hyvinvoinnin laitos 
erityisasiantuntija Isto Turpeinen, Taiteen edistämiskeskus 
kulttuuriasiainneuvos Johanna Vuolasto, opetus- ja kulttuuriministeriö 
Sihteerit 
kulttuuriasiainneuvos Laura Norppa, opetus- ja kulttuuriministeriö (kokouksen sihteeri) 
erityisasiantuntija Sini Seemer, sosiaali- ja terveysministeriö  
 
Kokoukseen kutsutut työryhmän ulkopuoliset asiantuntijat 
Tapani Kauppinen, kehittämispäällikkö, Terveyden ja hyvinvoinnin laitos 

 
1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 10.00. Kokouksen asialistaa sovittiin aikataulusyistä 
muutettavaksi siten, että Heli Hätösen esitys tuli ennen Tapani Kauppisen esitystä.  
 

2. Edellisen kokouksen muistio 
Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin.  
 

3. Terveyden edistämisen määrärahojen tilanne ja kevään haut  
Heli Hätönen kertoi terveyden edistämisen määrärahojen tilanteesta. Lokakuun lopussa STM on 
saanut THL:sta käyttösuunnitelmaehdotuksen. Temaattiset kokonaisuudet liittyvät ikääntyviin ja 
nuoriin sekä huumeiden käytön ehkäisyyn. THL on tehnyt hyvää pohjatyötä. Laadukkaita 
hakemuksia on tullut hyvin kaikkiin painopisteisiin. Ilahduttavasti hakemuksissa on näkyvillä myös 
monitoimijuutta. Hyvinvointialueiden lisäksi hakijoina on myös kuntia. 
 
→Vuoden 2026 haun painopisteitä määriteltäessä voisi tuoda enemmän ja poikkileikkaavammin 
esille kulttuurihyvinvoinnin näkökulmaa. Todettiin, että pidetään kokous helmikuun loppupuolella 
tähän liittyen.   
 

4. Hyvinvointia edistävä toiminta helposti löydettäväksi – digitaaliset palvelutarjottimet Suomen 
Kestävän kasvun ohjelmassa 
Tapani Kauppinen esitteli hyte-palvelukonseptia ja hyte-palvelutarjotinta, joita on kehitetty 
Suomen Kestävän kasvun ohjelmassa. Osana sosiaali- ja terveydenhuollon uudistusta kehitetään ja 
otetaan käyttöön monialaisten palvelujen integroidut toimintamallit ja digitaaliset palvelut kaikilla 
hyvinvointialueilla vuoden 2024 loppuun mennessä. Innokylässä voi tutustua hyvinvointialueiden 
kehittämiin hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen toimintamalleihin.  

https://innokyla.fi/fi/kokonaisuus/kansallinen-hyvinvoinnin-ja-terveyden-edistamisen-palvelukonsepti-rrp-0
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Työryhmä kiitti Tapania hyvästä esityksestä.  
 
Hyvinvointialueiden neuvottelut ovat käynnissä; katsotaan, saadaanko tämä kokonaisuus esille 
siellä. Lisäksi THL tekee tiedonkeruuta ja kun tämä hankekokonaisuus päättyy, niin voimme saada 
hyvää vertailutietoa.  
 
→ Todettiin, että OKM voisi vielä lisätä tietoisuutta kulttuuritoimijoiden suuntaan, että vievät 
palveluitaan tarjottimelle. Sihteeristö edistää asiaa.  
 

5. OMC-työryhmän työn eteneminen 
Laura Norppa esitteli EU-komission Open Method of Coordination (OMC) Culture for Health –
työryhmän työn etenemistä. Työryhmän työ jatkuu vielä ensi vuoden alkupuolelle. Raportti on 
tarkoitus saada valmiiksi keväällä 2025.  
 

6. Taiken asiantuntijapalveluiden ajankohtaiset kuulumiset 
Isto Turpeinen esitteli Taiken asiantuntijapalveluiden ajankohtaisia kuulumisia.  
 
Virastouudistus lähestyy, joka tarkoittaa, että mennään palveluista asiantuntijaosaamiseen. Yhtenä 
asiantuntijaosaamisen painopisteenä tulee olemaan lapset, nuoret ja osallisuus.  
 
Vuonna 2025 järjestetään Taide vaikuttaa -tilaisuuksia keväällä ja syksyllä. Lisäksi työn alla on 
kulttuurihyvinvointia käsittelevä kirja jatkona edelliselle, vuonna 2020 julkaistulle Taidetta! 
Kulttuurihyvinvoinnin käsikirjalle.  
 
Hyvän työn ohjelman työnjakopilottien kuulumisista Isto kertoi, että sieltä voi sisällöllisesti versota 
jatkoa mutta varsinaista jatkorahoitusta ohjelman puitteissa ei ole kuitenkaan tulossa. Raportit 
pilottien tuloksista esitellään kevään aikana Taiku4-työryhmän kokouksessa.  
 
 

7. Muita ajankohtaisia asioita 
Muissa ajankohtaisissa asioissa keskusteltiin muiden muassa Kulttuuripoliittisen selonteon 
toimeenpanosuunnitelman käynnistymisestä. Todettiin, että otetaan se kevään kokousaiheeksi.  
 
STEAn avustuksia valmistellaan parhaillaan. Leikkauksista johtuen on tulossa huomattavasti 
pienempi avustusmäärä kuin aiemmin. Uusia avauksia käynnistyy vain vähän. Selvityshenkilö on 
asetettu tarkastelemaan leikkausten vaikutuksia.  
 

8. Työryhmän seuraavat kokoukset 
Kevään 2025 kokousaikataulu: 
31.1. klo 10–11.30, Teams (asiantuntijavieras)  
25.2. klo 10–11.30, Teams (kokouksen teemana mm. TE-määrärahojen painopisteet) 
15.4. klo 10–11.30, Teams (asiantuntijavieras + kulttuuripoliittisen selonteon 
toimeenpanosuunnitelman läpikäynti kulttuurihyvinvoinnin näkökulmasta) 
20.5. klo 12–13.30, Teams (asiantuntijavieras) 
 
Työryhmä voi esittää sihteeristölle toiveita asiantuntijapuheenvuoroista.  
 

9. Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.16.  


